
 
 
 

Acta del Consell de Districte Centre 
20 de setembre de 2022 

 
Lloc de celebració: Sala d’Actes del Centre Cultural El Casino  

Hora d’inici: 19 hores  Hora d’acabament: 20.30 hores 

Núm: 2/22 

 

Ordre del dia 

1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. La participació al Consell de Districte. 
3. Seguiment actuacions 2022 
4. Procés participatiu de les actuacions de 2023. 
5. Informació sobre processos participatius. 
6. Precs i preguntes. 

Persones assistents 

Nom i cognoms Entitat representant o ciutadania 

Carme Clusellas Ciutadana 

Concepció Almarcha Villena Gam Lilium 

Antoni Fernández Ciutadà 

David Romero Jubells Ciutadà 

Efren Planes Gene Fundació Cultura i Teatre 

Carme Alarcón Crespo Amics Capella de Música Seu 

Rosa Maria Masachs Playà Ciutadana 

Leandre Lladó Font AVV Vic-Remei 

Montserrat Corrons i Boix Orfeó Manresa 

Josep Maria Sala Rovira Ciutadà 



Antònia Maria Gorgas Associació L’Olivera 

Maria Assumpte Domingo AVV Passeig i Rodalies 

Rosa Maria Salvador Gili A.E.C.C 

Miquel Perramon AVE Escodines 

Josep Gili Prat President del Districte Centre 

Montserrat Clotet Masana Regidora de districte Centre 

Arantxa Pons Echalecu Secretària del Consell de Districte Centre 

 

S’inicia la reunió a les 7.03 de la tarda. Obre la sessió el regidor Gili amb el primer punt 
de l’ordre del dia. 

1. Aprovació de l’acta anterior. 

S’aprova l’acta anterior per assentiment (5 d’abril de 2022). 

El regidor Gili comenta que abans d’avançar amb la resta de punts de l’ordre del dia 
voldria donar resposta a una petició que es va fer a la passada reunió del Consell de 
Districte Centre. 

La demanda d’informació era en relació a les escales que hi ha al costat de l’ascensor 
de la Plaça Espanya. En principi era una actuació que havia estat aprovada pel consell 
de districte i que es va decidir ajuntar amb el projecte de l’ascensor dels pressupostos 
participatius. 

Es comenta que tota la partida va ser destinada a l’ascensor i no es va arribar a poder 
arreglar les escales. 

El Sr. Romero comenta que s’han perdut 20.000 euros del districte. Es queixa que 
s’agafin diners del consell de districte per realitzar altres actuacions municipals. 

El Sr. Sala explica que va costar molt trobar el lloc de l’ascensor. Algú va decidir que el 
millor lloc era la ubicació actual, que no era on es definia en el projecte inicial. I llavors 
va sortir la idea d’arreglar les escales i posar un focus i treure l’escala i posar-la al 
costat de l’ascensor. Va costar molts diners i s’hauria de mirar quin ús se’n fa de 
l’ascensor. Comenta que no hi veu moviment. 

També comenta que no es va fer l’escala perquè no van quedar diners. 

El Sr. Fernández comenta que no li agrada la ubicació de l’ascensor. 



El Sr. Romero manifesta que s’hipoteca mig pressupost del Consell i no es donen 
explicacions. 

El regidor demana que consti en acta i es passa al següent punt de l’ordre del dia. 

 

1. La participació al Consell de Districte Centre. 

En alguns Consells de Districte ha sortit el tema de la poca participació en els diferents 

Consells de Districte. També ha sortit el tema de a quantes persones s’envia la 

convocatòria. Us fem un retorn d’aquesta informació: 

Al Consell de Districte Centre s’envia la convocatòria a 31 persones ( aquestes persones poden 

ser ciutadanes a títol individual o persones representants d’entitats).  

D’aquestes 31 persones es va enviar un correu electrònic demanant si volien continuar 

participant del districte centre. D’aquestes 31 persones: 19 persones han manifestat que volen 

continuar, una entitat que s’ha canviat de districte i 11 persones que no han contestat el 

correu. 

També dir-vos que per a finals de Setembre s’ha organitzat, des del Programa de 

Participació Ciutadana, una reunió amb entitats per explicar, entre d’altres coses, els 

Consells de districte, per intentar fomentar la participació en aquests. 

2. Seguiment actuacions 2022: 

Pel pressupost de 2022 s’han de desenvolupar les següents actuacions: 

DISTRICTE:    CENTRE 

Nom de l’actuació: 
Bancs accessibles a les Escodines 

Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
AVV Escodines 

Servei referent: Via pública 

Pressupost: 15.000 euros 

Barri: Escodines 

Seguiment actuació: S’ha tingut que tramitar un canvi de partida per poder comprar els bancs. 
De moment encara no s’ha pogut tirar endavant l’encàrrec. 
 

 

  



DISTRICTE:    CENTRE 

Nom de l’actuació: 
Millora jardins Casa Caritat de Vic-Remei 

Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
AVV Vic-Remei 

Servei referent: Parcs i Jardins 

Pressupost: 15.000 euros 

Barri: Vic-Remei 

Seguiment actuació: El projecte està fet, però fins a finals d’any no es pot realitzar, pel tema 
del arbrat. 

 

3. Procés participatiu de les actuacions de 2023. 

Al Districte Centre s’han presentat diverses propostes. Aquestes propostes han estat 
valorades pels equips tècnics. Caldria decidir aquelles actuacions que es publicaran a la 
Plataforma Decidim per a fer les votacions. 

Les propostes que es van presentar són les següents i també hi ha el retorn que han fet 
els diferents serveis tècnics:  

DISTRICTE CENTRE (1.1) 

Nom de l’actuació: 
1.1. JARDÍ VERTICAL 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

COOPERATIVA D'HABITATGES LA RAVAL, SCCL 

Telèfon o correu electrònic:  

646.88.51.70  -  laraval@laraval.cat  

Breu descripció de l’actuació:  

Crear un procés participatiu i significatiu pel barri i la ciutat per desenvolupar el projecte urbanístic d'un jardí 
vertical al nou passatge que comunicarà la Plaça Hospital amb l'Anònima. Poder elaborar la proposta de disseny de 
jardí vertical de forma participativa i després dur a terme la proposta. 

Servei/Tècnics responsable de valoració:  
Via Pública, Parcs i Jardins i Participació 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
10.000 euros fer el jardí 

L’actuació és viable?           SÍ                                               

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
El jardí es proposa desenvolupar en un espai públic, per la qual cosa cal que en el seu disseny es tingui en compte 
l'abast del seu manteniment amb la finalitat de què sigui econòmicament sostenible. 

 

Es comenta el tema de qui farà el manteniment. S’acorda que es demanarà a 
l’Ajuntament si assumeixen el manteniment o si ho farà la cooperativa. Si ningú 
assumeix el manteniment no s’entrarà a votació. 
 

DISTRICTE CENTRE (1.2) 

Nom de l’actuació: 
1.2. UNA PLAÇA PEL VEÏNAT. Carrer Era Huguet 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

Associació de Veïns i Veïnes d’Escodines 

Breu descripció de l’actuació:  

Ja fa més de dos anys que hem demanat a la regidoria d’Urbanisme convertir la plaça on hi ha la Residència 
Mutuam, que està sempre plena de cotxes, en una plaça pel veïnat del barri, on les persones puguin recuperar un 
espai verd i no contaminat de fums i materials que provoquen greus lesions a la salut de les persones que hi viuen. 



En aquesta plaça hi aparquen els cotxes que van a la clínica, així com els seus treballadors, fet que en aquests 
moments ja fa mesos que la mateixa clínica, com a centre de salut important al barri, té un nou aparcament per als 
seus clients i familiars dels malalts a preus molt assequibles. 
Per altra banda, aquesta plaça està sempre plena dels cotxes que aparquen de manera continuada durant tot el dia 
o més, és a dir, que es un continu de malestar, etc. 
Nosaltres, el veïnat que viu al barri, volem convertir la plaça en zona verda pels cotxes des veïns, i el centre de la 
plaça amb espai verd recuperant arbres i bancs pel plaer de poder-hi estar de manera senzilla i segura. 
En les reunions que hem mantingut el llarg d’aquests dos anys, vam proposar que la plaça, que encara no té nom, i 
sembla  un espai abandonat i molt poc cuidat, es pugui anomenar “Plaça de la Pagesia”, com homenatge al passat 
del barri, ja que una de les seves característiques era que hi vivien els pagesos que anaven a vendre els seus 
productes frescos a la plaça del Ajuntament. Ens sembla que aquest canvi de nomenclatura i el donar-hi el nom 
històric que volem, dignificaria el propi barri, i alliberaríem un espai contaminat per un espai de trobada 
acompanyat de la natura pròpia que necessitem com a ciutadans d’una ciutat que evoluciona cap a innovacions 
sostenibles que facilitin la vida de qualitat de les persones que hi viuen, etc. 
Us posem unes quantes fotos perquè puguem veure-hi la problemàtica que hi tenim. 
 

Servei/Tècnics responsable de valoració:  
Via pública i Urbanisme 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
455.000 euros 

L’actuació és viable?    NO 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
1.300 m2 i 350 euros/m2 supera pressupost districte. 

 

Aquesta actuació supera el pressupost previst i queda descartada. 
 

DISTRICTE CENTRE (1.3) 

Nom de l’actuació: 
1.3. Millorem l’accés al Parc del Castell ( hi ha dues actuacions) 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

AVV PASSEIG I RODALIES 

Breu descripció de l’actuació:  

Fa anys que a través d’uns pressupostos participatius es va proposar d’il·luminar  el camí cap al parc. El problema 
va ser que no s’hi van posar fanals, tal i com es demanava, sinó balises. Aquestes balises s’han acabat cobrint de 
fang i herbes i per tant no fan la seva funció. L’AVV ja va avisar que passaria això, però no se’ns va escoltar.  
A més, volem deixar constància de la falta de rec. No sabem si és degut a un rec deficient o que no li arriba l’aigua 
del dipòsit, però bona part de la naturalesa del parc està molt seca degut a que no li arriba aigua. 
Per això, demanem la següent actuació: que es millori la il·luminació, entenent que les balises no arreglen el 
problema de la visibilitat i que es treballi per saber el perquè no arriba l’aigua a totes les zones del parc i que es 
facin les reparacions necessàries per cuidar la flora del parc.  
 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Xarxes i Parcs i Jardins 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
15.000 euros que corresponen a una primera fase de l’estudi de millora del reg. 

L’actuació és viable?  Són dues actuacions. Una es viable en una primera fase i l’altra no. 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
El sistema d’il·luminació del parc va ser consensuat en el pressupost participatiu del 2018 i es va justificar, de 
manera adequada, la proposta escollida. La millora del sistema de reg del parc precisa d'un estudi aprofundit sobre 
el sistema més adequat i com es resol el problema de pressió de l'aigua que l'elevada cota de l'espai suposa. El cost 
correspondria a una primera fase de la millora del reg 

 

S’acorda que el tema del reg l’ha d’assumir l’Ajuntament fora dels pressupostos de 
districte. La il·luminació no funciona. 
S’acorda nova proposta: Il·luminem el Parc de Puigterrà. Amb un pressupost de 15.000 
euros. 
  



DISTRICTE CENTRE (1.4) 

Nom de l’actuació: 
1.4. Dinamitzem la caseta del Parc del Castell ( hi ha dues actuacions) 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

AVV PASSEIG I RODALIES 

Breu descripció de l’actuació:  

Des de l’AVV volem aprofitar l’espai adjunt al lavabo que hi ha darrera el local dels astrònoms, que està en desús i 
crear un espai cobert per a les activitats, ja sigui per l’AVV o qualsevol altre entitat que ho necessiti. 
D’altra banda, l’accés al parc per la banda de les escales està molt deteriorat i amb perill que algú s’hi pugui fer 
mal. 
Demanem que es pugui fer una reforma al local i a l’accés perquè sigui útil, ja que ara està impracticable. 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Urbanisme, Via pública i Parcsi Jardins 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
Caseta Parc de Puigterrà  25 m2 1.000 €/m2     25.000 € 
Arranjament escales 60 m2 350 €/m2                21.000 € 

L’actuació és viable?           SÍ       Són dues actuacions                                            

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 

S’acorda que entren les dues actuacions. Plantejar-les com a separades. 

DISTRICTE CENTRE (1.5) 

Nom de l’actuació: 
1.5.  Dignificació de locals comercials i cartells 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

UBIC. Manresa + Comerç 

Telèfon o correu electrònic:  

620 94 70 87 

Breu descripció de l’actuació: 
Aprofitar aparadors de locals comercials en desús per vinilar-los, aconseguint una millora estètica o aprofitant 
l’espai per a posar-hi informació. A la vegada, retirar cartells comercials antics o fet mal bé. 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Comerç 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
2.000 euros per local/barri. 4 barris al districte: 8.000 euros 

L’actuació és viable?           SÍ                                                   

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
 

 

S’acorda que aquesta actuació entri a les votacions. 
 
 

Durant el mes de novembre es realitzaran les votacions de les diferents actuacions 
proposades. Al mes de desembre es tornarà a convocar un Consell de Districte per 
exposar els resultats de les actuacions i, conjuntament, prioritzar les actuacions a 
realitzar amb el pressupost de 2023. Segons nombre de vots i equilibri territorial. 

4. Informació sobre processos participatius.  

En aquest apartat s’informa del Procés participatiu per el Pla Integral de Revitalització 
del Centre Històric i les sessions que es realitzaran per el procés participatiu del Pla de 
participació. 

5. Precs i preguntes 

El regidor demana si hi ha alguna altra qüestió. 



El Sr. Fernández manifesta que la baixada del Pòpul rellisca. 

Es manifesta que el tema dels patinets hi ha descontrol i és molt perillós. Es comenta 
que des de Policia Local hi estan treballant. 

A la Plaça de la Reforma la font no funciona. 

Hi ha diverses places que no hi ha manteniment d’arbres. Hi ha poc espai entre arbres i 
després es fan la competència entre ells. 

A la Plaça Major hi ha quatre rajoles que sempre es mouen. 

Als semàfors de la Bonavista, sortint del Passeig. Es demana si es podria posar en groc. 
Volen saber la justificació. 

El regidor Gili agraeix que hagin vingut a les persones assistents i tanca la sessió a les 
20:30 hores. 

 

 


